
Interpellation till KF 20230220   

 
Interpellation till kommunstyrelsens ordförande om hur konstverk 
används inom ramarna för finansiering av Konsten att skapa stad 
 
 
Nedan följer ett utdrag från Utbyggnads-PM för Ärende 12 Kommunfullmäktige 2022-12-19 
(Detaljplanen för Enspännarvägen - Jarlaberg):  
 

3.5 Konsten att skapa stad 

Exploatören åtar sig i att medverka i Konsten att skapa stad i syfte att levandegöra 
Nacka på ett nyskapande sätt. Att delaktigt driva en utvecklingsprocess som 
inkluderar medborgare, konst, kultur och konstnärlig kompetens vid 
genomförandet av exploateringen inom Exploateringsområdet. I Projektet ”I 
väntan på Tunnelbanan” finns ”Väntans fönster”, tidigare belägen mellan 
Griffelvägen och Nacka Forum, i vilket Exploatören har finansierat Konsten att 
skapa stad för detta projekt. 

(Se sid 9 av 13 i KFKS 2017-769) 

 
Den här formuleringen ter sig något underlig för mig, då konstverket ”Väntans fönster” inte längre 
existerar. Nu heter verket ”Windows on Water”, och jag har genom e-postmeddelande från Nackas 
stadskreatör fått veta att det numera ägs av PEFAB, som under 2022 köpt det av Nacka kommun för 
750 000 kr plus moms i syfte att visa det invid kajen vid Nacka Strand under konstfestivalen 
Wallstreet Stockholm. Konstverket är för närvarande överhuvudtaget inte synligt från 
Exploateringsområdet. Den plats där verket ursprungligen stod kan möjligen skymtas från tänkta 
bostäder i Exploateringsområdet, förutsatt att deras fönster vetter åt det hållet – men verket står som 
sagt inte där längre. 
 
Jag begärde under KF-sammanträdet 2022-12-19 en sakupplysning kring detta, men fick ingen sådan. 
Därför vill jag nu ställa följande frågor till kommunstyrelsens ordförande: 
 

• Hur värderades konstverket ”Väntans fönster” inför försäljningen, och av vem? 
• Gjorde Nacka kommun någon förtjänst eller förlust i samband med försäljningen? 
• Hur kan JM:s finansiering av ett konstverk som inte längre står där det uppfördes 2018, och 

som nu ägs av ett annat fastighetsbolag, utgöra JM:s finansiering av Konsten att skapa stad för 
det här projektet, dvs exploateringen av Enspännarvägen? 

• Har PEFAB och Nacka fattat några gemensamma beslut rörande var verket ska stå i framtiden, 
och när det i så fall ska flyttas? 

 
 
För Vänsterpartiet 
 
 
 
Jan Salomonsson 

https://handlingar.nacka.se/handlingar/Kommunstyrelsen/2022/2022-12-05/05_Genomf%C3%B6randebeslut_Ensp%C3%A4nnarv%C3%A4gen/05b_Bilaga1_Utbyggnads-PM.pdf

